
Eelarve- ja majanduskomisjoni koosoleku protokoll nr 3 

 

Paldiskis  

21.03.2022.a 

16.00 – 16.45 

Osalejate leht (eraldi lehel) 

Päevakord 

1. Lääne-Harju valla ühisveevärgi ja kanalisatsiooni arengukava muutmine 

Ettepanekuid ei ole saabunud. Erki Ruben tegi ettepaneku mitte päevakorda seda panna kuna ÜVK 

arengukava muudatused peavad enne kinnitamist saama Keskkonnaameti ja Terviseameti 

kooskõlastuse (https://www.riigiteataja.ee/akt/130122021020?leiaKehtiv § 4 lõige 24). Arengukava 

esimene lugemine andis vajalikud eeldused Vasalemma taotluse esitamiseks. Arengukava muudatus 

peab olema volikogus kinnitatud positiivse toetuse otsuse tegemise ajaks, mis on juuni keskpaik. 

Toimus arutelu.   

 

2. Loa andmine riigihangete läbiviimiseks (talihooldus, IKT täisteenus) (õigusakt, 

vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud, mille sisu on lubada Lääne-Harju Vallavalitsusel läbi viia järgmised 

riigihanked: „Talihooldusteenuse tellimine“ leping kuni neljaks aastaks ning „IKT täisteenus Lääne-

Harju Vallavalitsusele ja hallatavatele asutustele“ leping samuti kuni neljaks aastaks.  

Üle eelarveaasta kulutused peab kinnitama volikogu. Erilisi muudatusi me sisu osas ei plaani teha. 

Talihooldus on jätkuvalt jagatud piirkondadeks, on väikesed muudatused piirkondades, et vältida 

tühisõite.  

Kuna meil IKT spetsialiste vallas ega allasutustes ei ole vaid tellime teenust sisse Telialt, siis on vajadus 

täisteenuse tellimiseks uueks hankeks.  Teliaga oleme praegu väga rahul.  

Toimus arutelu.  

Ossip: Kas on talihoolduse osas on hind varuga? Risk kütte hinnaga seoses. 

Ruben: Hankel osaleja pakub hinna neljaks aastaks. Risk on alati kahepoolne. Kütuse hind ilmselt 

langema ei hakka.  

Näiteks keskkonnaameti jäätmeveo hankes on meil kord aastas läbirääkimine mingi komponendi hinna 

osas aga siis on see arutelu ka kahepoolne. Näiteks kui hind langeb, siis langeb ka teenuse hind.  

Idnurm: Kuidas praegu on IT küsimused lahendatud?  

Ruben: Iga T on meil kohapeal majas inimene, kelle poole saab pöörduda.   

Toimus hääletus: 6 poolthäält 

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu vastuvõtmiseks volikogule.  

 

3. Korteriomandi otsustuskorras võõrandamine (Rummu, Sireli tn 7-8) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Eelarves on volikogu poolt kinnitatud eelarves rida, mis ütleb, et 560000 

euro ulatuses tuleb meil aastal 2022.a vara müüa. Müügiks on meil kaks võimalust - enampakkumine 

ja otsustuskorras.  

Välba: Kas seni tema rentis korterit? 

Ruben: Jah 

Saat: Ostuõigus on neil, kes korteris elavad.  

Kurm: Hindamisakt on aastast 2019 ning korteri hind on vahepeal ilmselt tõusnud.  

Ruben: Siin on jah müügieelne protsess võtnud palju aega, sest ostja on paljulapseline pere ja nad 

taotlesid toetust. Juhul kui hinda muuta, siis ei saagi nad seda korterit osta.  

Välba: Kui palju on vallal kortereid kokku?  

Ruben: Enamus korterid on endisest Vasalemma piirkonnast. Umbes 110 korterit on veel alles.  

Aprillist meil üürihinnad tõusevad ja loodame, et see ka suurendab väljaostuhuvi. Meile on korterite 

omamine ikkagi suur halduskoormus, sest inimesed ikkagi eeldavad vallalt remonti, akende vahetust 

jpm.  

Välba: Kui paljudes korterites elavad valla töötajad või õpetajad? 

Saat: Täpselt numbrit praegu ei tea aga arvan, et umbes 15. Paldiskis on neid kõige rohkem. 

Praeguseks on jah kolm kategooriat üürilisi – sotsiaaltausta ja seoses toimetulekuga, töötajate 

ametikorterid ja need, kellel tänaseks ei ole enam staatust.  

https://www.riigiteataja.ee/akt/130122021020?leiaKehtiv


Välba: Kui palju peaks kortereid alles jääma?  

Saat: Umbes 30 korterit on see sotsiaalosakonna ettepanekul. 

Idnurm: Milline on korterite üürihind? 

Ruben: 2.50 on üüri hind, mis on praegu volikogu poolt ette antud. Korterite seisukorrad on seinast 

seina, seega oleme diferentseerinud hindu vastavalt sellele, milline on korteri seisukord, kus on soe 

vesi elektriga, katlamajast jne. Indikatiivselt on hinnavahemik 0,26 kuni 1,5 eur/m2. Oleme võtnud 

selle seisukoha, et elaniku kulud peavad olema kaetud üürihinnaga.  

Ossip: Vaatasin, et korterite ruutmeetrihinnad on väga erinevad. Kas hinnavahe tuleneb aktidest?  

Ruben: Üldjuhul kinnisvaraturul on jah samas piirkonnas kinnisvaral sarnased hinnad. Müüki minevad 

korterid on meil väga erinevas seisus. Samuti piirkonnas on majad väga erinevad. Mõni on renoveeritud, 

küttesüsteem vahetatud aga teisel laseb katus vett läbi.  

Saat: Arvestame müügihinna juures ka seda kas ja kui palju üürnik on ise korterisse panustanud.  

Biltse: Võin kinnitada, et Rummus on majad tõesti väga erinevad.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

4. Korteriomandi otsustuskorras võõrandamine (Rummu, Sireli 1-22) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Kõik otsustuskorras müüki minevad lepingud on üürilepinguga ja 

korterid on hinnatud. Käesolev korter on üldpinnaga 39.5 m2 ja müügihind 11000 eurot.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

5. Korteriomandi otsustuskorras võõrandamine (Rummu, Sireli 7-12) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Korter on üldpinnaga 26,3m2 ja müügihind 3600.- eurot.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

6. Korteriomandi otsustuskorras võõrandamine (Ämari, Lennu tn 30-29) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Korter on üldpinnaga 27,4m3 ja müügihind 5000.-  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

7. Korteriomandi võõrandamine enampakkumisel (Karjaküla) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Ühetoaline korter üldpinnaga 17m2 läheb müüki alghinnaga 10000.-.  

Kurm: Kas müük toimub ikka läbi osta.ee keskkonna? 

Ruben: Jah ikka kõik enampakkumised on läbi Osta.ee lehe.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

8. Korteriomandi võõrandamine enampakkumisel (Vasalemma, Kivi 4-8) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Korter üldpinnaga 41,3m2 ja läheb müüki alghinnaga 16000.-  

Enampakkumisi alustame hindamisakti hinnaga.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

9. Loa andmine riigihangete läbiviimiseks (juhuvedude transporditeenus, valveteenus, käidukorraldus 

ja tänavavalgustuse hooldus, Karjaküla jäätmejaama operaatorteenus) (õigusakt, vastuvõtmiseks)  

Erki Ruben tutvustas eelnõud.  

1.Transporditeenuse ostmine juhuvedude teostamiseks Lääne-Harju Vallavalitsusele“, leping 

sõlmitakse kuni neljaks aastaks. Haridus- ja allasutused tellivad väljasõitudeks üksikuid busse – Padise 

buss on praegu meil pakkuja ja hind on soodsam kui nö vabaturult tellides. 

2.Paldiski linnas Lääne-Harju  Vallavalitsuse  hallatavate  asutuste  tehnilise  valveteenuse  ja 

seadmete hooldusteenuse ostmine“, leping sõlmitakse kuni neljaks aastaks; 

3.Käidukorraldus ja tänavavalgustuse hooldus“, leping sõlmitakse kuni neljaks aastaks;  

elektripädevusega inimene kes kontrollib omavalitsuse hooneid üle vaatamas. Kord kuus  



Kurm: Kui tihti on selleks tööks vajadus? 

Ruben: Kord kuus tuleb objektid üle kontrollida.  

4.Karjaküla jäätmejaama operaatorteenuse ostmine, leping sõlmitakse kuni neljaks aastaks. 

Olemasolev leping on lõppemas.  

Välba: Kas Karjaküla on ainus jäätmejaam?  

Ruben: Jah aga jäätmejaamas peaks olema võimalik rohkem jäätmeliike vastu võtta kui see meil on 

võimalik. Soovime luua valda vastuvõtupunkte.  

Idnurm: Saame viia ju ka Keilasse. 

Ruben: Meil on jah nüüd Keila linnaga leping ja jagame sealset opereerimiskulu. 

Idnurm: Keilas on väga hea teenindus.  

Ossip: Kuidas on tänavavalgustuse pimedamise efekt mõjunud? 

Ruben: Padise elanik võiks kommenteerida.  

Välba: Ma ei liigu öösiti.  

Välba: Kas on kokkuhoid?  

Ruben: Me ei ole seda veel välja arvestanud. Tõenäoliselt on see talvel arvestatav aga suvel pigem 

sümboolne. Padise, Vasalemma ja Lehola asulad on praegu hetkel katsetamisel.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

10. Vallavara võõrandamine enampakkumisel (Padise, Puidulao) (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Kolhoosiaegne hoone, mida me ei kasuta. Ca 9000m2 kinnistu, kus on 

angaar. Enampakkumine alghinnaga 37000. Seal hoiti tuletõrjeautosid, vana mööblit, Kloogaranna 

vanu kabiine jms  

Ossip: Mis kaitsevöönd tähendab? 

Ruben: Ämari kaitsevöönd on hajaasustuses 2km st sellele alale ehitusloa andmisel tuleb neile sellest 

teada anda. Ametlikult tähendab see, et hoone ei tohi olla ohuks riigikaitsele.   

Pärtel: Tegelikult tuleks ka iga varikatuse ehitus piirkonnas kooskõlastada.  

Rummul on kaitsevöönd 350m.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

11. Vaideotsus (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. Lohusalu rahvas soovis sundvalduse seadmist teele, mida ei toeta ükski 

projekt ega planeering. See on hetkel ainult volikogu pädevuses otsustada. Soovitakse käia diagonaalis 

üle kahe erakinnistu ja jätkata olemasoleva raja kasutamist, mis jällegi koormaks kinnistuid.  

ÜP kohane planeering on ühel krundil algatatud ja on olemasolev puurkaev.  

Krundi omanik on nõus oma kinnistule lubama kergtee maantee äärde. 

Ossip: Mis on Lohusalu tee rekonstrueerimise aeg? 

Pärtel: See liigub kogu aeg eest ära. Hetkel on välja öeldud 2024. 

Kurm: Kas elamuehitus on siin üldplaneeringu kohane?  

Ruben: Jas see on elamuala. Siin on olemas ka alternatiivid juurdepääsuks mujalt.  

Pärtel: Alla ühe inimese päevas näitab kogutud bussikasutuse statistika.  

Idnurm: Tuleks kaaluda bussipeatuse asukoha muutust.  

Toimus arutelu. Toimus hääletus: 6 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu otsustamiseks volikogule.  

 

Ossip: Kas nõusolekud Lohusalu kergtee jaoks on olemas? 

Ruben: SPA poolses otsas on alternatiivne variant koos sõidutee ehitusega kergliiklustee. 10m 

kaugusele tee servast. Koos sõidutee projekteerimisega saab erandolukorras lähemale projekteerida. 

Eespool on krundid väiksemad ja hooned teele lähemal.  

 

 

Protokollis:  

eelarve- ja majanduskomisjoni esimees  

Kadri Kurm  


